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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 18. februar 2013 stil-
let følgende spørgsmål nr. 417 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie 
Løhde (V).

Spørgsmål nr. 417:
’’Mener ministeren, at regionernes nuværende og meget forskelligartede fæl-
les akut modtagelser (FAM'er) virker efter hensigten?”

Svar:
Akut syge og tilskadekomne patienter skal have adgang til hurtig og kvalifice-
ret behandling. Her spiller de fælles akutmodtagelser en afgørende rolle som 
de akutte patienters primære indgang til sygehusvæsenet. De fælles akutmod-
tagelser skal sikre en hurtig og præcis udredning med henblik på at igangsæt-
te en målrettet behandling. 

Sundhedsstyrelsen kom i deres akutrapport fra 2007 med en række anbefalin-
ger om et styrket akutberedskab i det regionale sundhedsvæsen, herunder 
etablering af fælles akutmodtagelser. Sundhedsstyrelsen angav samtidig, at 
implementeringen af denne markante omlægning af det regionale sundheds-
væsen vil ske trinvist over en årrække.

På den baggrund etablerer regionerne i disse år fælles akutmodtagelser i for-
bindelse med den nye akutstruktur og de kvalitetsfondsstøttede sygehusbyg-
gerier. De fælles akutmodtagelser er således stadig i en opbygningsfase og 
har endnu ikke fundet deres endelige fysiske ramme og organisering.

Det ændrer dog ikke ved, at jeg naturligvis har en forventning om, at de enkel-
te regioner løser opgaven således, at de akutte patienter kan føle sig trygge 
uanset hvornår på døgnet, de har behov for behandling. 

Jeg har også en forventning om, at der sker en erfarings- og vidensudveksling 
regionerne imellem med henblik på at finde de bedste løsninger og sikre, at 
bedste praksis udbredes på tværs af de nye fælles akutmodtagelser til gavn 
for både patienter og personale. 

Med venlig hilsen
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